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اقتصادی

مشاور وزیر:

انتصاب های فامیلی در وزارت کار از زمان دولت 
قبلی است

مش�اور وزیر و دستیار ویژه در امور فرهنگی و رسانه وزارت تعاون کار و 
رفاه اجتماعی، اعلام کرد که از ۲۵ مورد انتصاب فامیلی ادعا ش�ده در این 

وزارتخانه، ۲۱مورد مربوط به دولت قبلی است.
به گزارش ایرنا، »بهزاد مهرکش« توییت کرد: لیس��تی از انتصابات فامیلی وزارت 
کار منتش��ر ش��ده که فارغ از کذب بودن اس��اس برخی از انتصاب��ات و عدم تایید 
نسبت های مطرح در انتصابات جدید، توجه به تاریخ درج شده نشان می دهد اغلب 
آن ها )۲۱ مورد از ۲۵( مربوط به دولت قبل اس��ت، این موارد ارزیابی شده و بخش 

قابل توجهی در برنامه برکناری قرار دارند.
انتصاب های فامیلی در وزارت کار از زمان دولت قبلی است 

به گزارش ایرنا، چندی پیش لیس��ت انتصاب های فامیلی در وزارت تعاون منتشر 
ش��ده بود که سرپرس��ت مرکز روابط عمومی و اطلاع رس��انی وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی در صفحه توییتر خویش انتصاب فامیلی در این وزارتخانه را تکذیب 

کرد.
»س��ید مرتضی موتورچی« توییت کرده بود: هیچ یک از اقوام س��ببی و نس��بی 
حجت الله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی هیچ گونه مسوولیت و مداخله 
ای در امور وزارتخانه و سازمان های تابعه نداشته و ندارند. قطعا اتهامات و فضاسازی 
های صورت گرفته، نمی تواند تاثیری در حرکت بالنده این وزارتخانه داشته باشد.

استاندار عنوان کرد:

 کنترل بخش زیادی از تنش آبی پاییز 
در خوزستان

اس�تاندار خوزس�تان با اش�اره به فصل پاییز؛ گفت: به نح�وی این فصل 
مدیریت شد که تنش ها به کمترین میزان خود برسد.

صادق خلیلیان در نشس��ت مش��ترک س��تاد پیش��گیری، هماهنگی و فرماندهی 
عملیات پاس��خ به بحران اس��تان و شورای کشاورزی که امروز ۱۹ آذرماه با موضوع 
بررسی ذخایر سدهای آبی و پایش مصارف آب حوضه های مختلف در اهواز برگزار 
شد، اظهار کرد: شرایط آبی سال جاری در سراسر کشور شرایط خشکسالی محسوب 

می شود و طبیعتا استان خوزستان نیز از این مساله مصون نیست.
به گزارش ایس��نا، وی با اش��اره به تنش های آبی تابس��تان در خوزس��تان افزود: 
خوشبختانه در پاییز براساس هماهنگی های انجام شده میان دستگاه های اجرایی 
مختلف و تغییر الگوی کش��ت، موفق ش��دیم بخش زیادی از تنش آبی در استان را 

کنترل کنیم.
استاندار خوزستان گفت: کشت کلزا و چغندرقند در مهر و آبان ماه در خوزستان 
کاهش داده ش��د و در مقابل، بحث توس��عه کش��ت گندم را آذرماه دنبال کردیم تا 

بتوانیم خودمان را به بارندگی های زمستانه برسانیم.
خلیلیان عنوان کرد: هماهنگی هایی در بالادست رودخانه های کرخه، دز، کارون، 
مارون و زهره انجام ش��ده اس��ت تا بتوانیم براساس نوبت بندی که میان کشاورزان 
اس��ت آب سدها را تا پایین دست مناطق برسانیم و همه کشاورزان از آن بهره مند 

شوند.
وی ادامه داد: خوشبختانه در بخش هویزه تا حدودی مشکل حل شده است و آب 

به بخش عمده ای از کشاورزان این منطقه خواهد رسید.
اس��تاندار خوزستان گفت: یک مش��کل در حوزه باوی داشتیم که تصمیم گرفته 
ش��ده با اقداماتی که توسط سازمان اب و برق انجام می شود، آب شبکه آن منطقه 

تامین شود.
خلیلیان با اشاره به آخرین وضعیت رودخانه مارون گفت: با هماهنگی های انجام 
ش��ده قرار است آب به شادگان برسد تا کش��اورزان شادگانی بتوانند کشت خود را 

انجام دهند.
وی اف��زود: در بح��ث رودخانه زهره و تامین آب ش��رب و کش��اورزی هندیجان، 
هماهنگی های لازم انجام ش��ده اس��ت تا نوبت سوم آب مورد نیاز این بخش نیز از 

سد کوثر رهاسازی شود.
اس��تاندار خوزستان با اشاره به فصل پاییز گفت: به نحوی این فصل مدیریت شد 

که تنش ها به کمترین میزان خود برسد.

تصمیم سازمان بورس و خصوصی سازی نتیجه داد:

زنگ خروج دولت از شرکت داری با عرضه سهام 
هلدینگ پتروشیمی خلیج فارس

کارش�ناس ارشد بازار سرمایه به تامین مالی قابل ملاحظه دولت از طریق 
عرضه س�هام هلدینگ خلیج فارس در بازار س�رمایه اش�اره کرد و گفت: 
چنین اقدامی نشان از تحقق خواسته کارشناسان اقتصادی مبنی بر خروج 

دولت از شرکت داری و مدیریت مستقیم دولت دارد.
به گزارش ایرنا از س��ازمان بورس و اوراق بهادار، »سیاوش وکیلی« در مورد ابعاد 
مختلف بزرگترین عرضه س��هام دولتی )هلدینگ  پتروشیمی خلیج فارس( در بازار 
س��هام، اظهارکرد: بازار هم اکنون از کمبود نقدینگی رنج می برد به همین خاطر دو 
موضع گیری متفاوت در برابر عرضه های اولیه وجود دارد و هر کدام از این دو گروه 

استدلال های خاص خود را در این باره دارند.
وی به رصد آگاهانه بازار سهام توسط سازمان بورس اشاره کرد و گفت: مسوولان 
سازمان بورس س��عی می کنند به منظور حفظ ماهیت بازار سرمایه هر چند یکبار، 
ی��ک عرضه اولیه در این ب��ازار انجام دهند زیرا به اعتقاد بنده و اکثر کارشناس��ان 
اگر در بورس عرضه اولیه به درس��تی شکل نگیرد و شرکت های سهامی به منظور 
تامی��ن مالی و ش��فافیت درآمدهای خود وارد آن نش��وند، دیگر ای��ن بازار معنایی 

نخواهد داشت.
وکیلی افزود: اقدام س��ازمان خصوصی سازی و س��ازمان بورس و اوراق بهادار به 
منظور عرضه بلوکی س��هام دولت )هلدینگ پتروش��یمی خلیج فارس( در بازار دوم 
بس��یار ارزشمند به حساب می آید و نکته قابل توجهی که می توان به آن اشاره کرد 
آن اس��ت که این عرضه به س��بب حج��م بالایی که دارد به صورت بلوکی توس��ط 
س��هامداران عمده و حقوقی خریداری می ش��ود پس سهامدار خرد نمی تواند آن را 

خریداری کند که از این جهت نگرانی در بازار ایجاد شود.
این کارش��ناس ارشد بازار س��رمایه تاکید کرد: عرضه سهام هلدینگ پتروشیمی 
خلیج فارس به صورت بلوکی مس��یر را هموار می کند تا چند ش��رکت سرمایه گذار 

بزرگ بتوانند در قالب یک  کنسرسیوم اقدام به خرید سهام دولتی کنند.
وی بیان کرد: دولت علاوه براینکه می تواند با عرضه سهام مذکور در بازار سرمایه 
به تامین مالی قابل ملاحظه دس��ت پیدا کند با عرضه س��هام پتروشیمی هلدینگ 
خلیج فارس نش��ان  داد که تمایل دارد از ش��رکت داری و مدیریت مس��تقیم خارج 

شود. امیدواریم که این امر در سایر اموال دولت نیز رخ دهد.
وکیلی گفت: عرضه سهام دولت به صورت بلوکی آسیب و مشکلی  به بازار اول که 
س��هامداران خرد حقیقی در آن حضور دارند وارد نخواهد کرد پس به همین خاطر 
لازم اس��ت س��هامداران از هرگونه اقدام عجولانه بپرهیزند، زیرا عرضه سهام دولت 
در بازار س��هام نشان از فاصله گرفتن دولت از فروش اوراق خزانه اسلامی و قوی تر 

شدن بخش خصوصی دارد.
این کارش��ناس بازار سرمایه در خصوص اقدامات سازمان بورس در راستای ایجاد 
اطمینان خاطر بین س��هامداران خرد مبن��ی بر عدم تاثیر گذاری عرضه بلوکی این 
سهام بر بازار سرمایه، گفت: اکنون نیاز است سازمان بورس به سبب ایجاد اطمینان 
خاطر بین سهامداران خرد حقیقی در خصوص عدم تاثیرگذاری عرضه سهام بلوکی 
دول��ت در بازار دوم بر ب��ازار اول مزایایی را نیز در اختیار این بازار قراردهد، به طور 
مثال مسوولان مربوطه می توانند با تصویب قوانینی سبب افزایش سودآوری شرکت 

های سهامی حاضر در بازار اول شوند.

هم�راه  ب�ه  ک�ه  شهرس�ازی  و  راه  وزی�ر 
رئیس جمهوری به اس�تان لرس�تان سفر کرده 
است گفت: نهضت ملی مسکن یکی از طرح های 
جهانی و بین المللی ب�وده و هدف آن خانه دار 

کردن اقشار کم درآمد است.
به گزارش ایس��نا، رس��تم قاس��می در مراسم آغاز 
عملیات اجرای��ی احداث ٧٥٠٠ واحد مس��کونی در 
استان لرستان گفت: موضوع مسکن در جامعه بسیار 
مهم اس��ت و شهروندان جامعه به خصوص اقشار کم 
درآم��د نمی توانند با روش های ع��ادی صاحب خانه 
شوند. اما با اراده دولت سیزدهم برای خانه دار کردن 
ب��ه خصوص کم درآمدها و اب��زار قانون جهش تولید 
مس��کن این امکان فراهم شده است که بخش هایی 
از جامعه که خانه دار ش��دن برای آن ها تبدیل به رویا 

شده بود، صاحب خانه شوند.
وی ادامه داد: آنچه که دولت در برنامه ۴ ساله خود 
دارد، یعنی احداث ۴ میلیون مس��کن جزو طرح های 
بزرگ جهانی و بین المللی است. شاید برای خیلی ها 
باور پذیر نباشد که این طرح یعنی ساخت ۴ میلیون 
مس��کن طی ۴ سال امکانپذیر باشد، اما حتما شدنی 
است. این طرح نیازمند حضور همه دستگاه های کشور 
اس��ت. همکاران خوبم در وزارت راه و شهرسازی، در 
اس��تان ها و ادارات کل و همه کسانی که به این طرح 
کمک می کنند مانند س��تاد اجرایی و بنیاد مسکن  و 
به ویژه پیمانکارانی که در ش��رایط س��خت همراه ما 
هستند را به کمک  می طلبیم که این طرح بزرگ به 

خوبی انجام شود.
تلاش می کنیم تا پایان سال زمین ۴ میلیون واحد 

تامین شود
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه گام اول این طرح 
تامین زمین است، گفت: همکاران من در سازمان ملی 
زمین و مسکن شبانه روز تلاش می کنند که تا پایان 

س��ال زمین ۴ میلیون واحد مسکونی تعیین تکلیف 
ش��ود، کما اینکه تاکنون زمین برای بخش بزرگی از 

این ۴ میلیون واحد تامین شده است.
وی اف��زود: در گام دوم باید ایران را به یک کارگاه 
بزرگ ساخت وساز تبدیل کنیم. هم مردم را خانه دار 
کنیم و هم رونق اقتصادی در کشور به دنبال ساخت 
و س��از ۴ میلیون واحد مسکونی ایجاد شده و مشکل 
اش��تغال حل شود. ساخت ۴ میلیون مسکن کشور را 
ب��ه یک طراوت و امید رس��انده و آینده خوبی را رقم 

خواهد زد.
قاس��می با اش��اره به مش��کلات تامی��ن زمین در 
اس��تان لرس��تان گفت: امروز علی رغم اینکه تامین 
زمین موضوعی جدی در اس��تان لرستان بوده، تلاش 
های خوبی برای تامین زمین انجام ش��ده اس��ت. در 

این اس��تان نیز این مسیر سخت را پشت سر خواهیم 
گذاش��ت و برای مردم در سقفی که پیش بینی شده 

تامین زمین خواهد شد. 
وزی��ر راه و شهرس��ازی ادامه داد: ام��روز با تلاش 
همکاران عملیات اجرایی ٧٥٠٠ واحد مس��کونی در 
کل اس��تان ش��روع خواهد ش��د که کمکی به مردم 
لرستان باشد. امیدواریم در گام های بعدی به سرعت 

تامین زمین برای بخش باقی مانده نیز انجام شود.
ایجاد یک شهر جدید در خرم آباد

قاس��می ام��روز همچنین از ایجاد ش��هر جدید در 
خرم آباد خبر داد و گفت: در مرکز لرس��تان برنامه ما 
ایجاد یک ش��هر جدید در خرم آباد اس��ت چراکه در 
این ش��هر مس��ئله زمین وجود دارد و  ضروری است  
ش��هر جدیدی  را برای خرم آباد پیش بینی کنیم که 

این مهم در دس��تور کار وزارت راه و شهرسازی قرار 
خواهد گرفت.

وی افزود: خرس��ندیم که ام��روز در خدمت مردم 
غیور و ش��ریف لرستان هستیم حدود ۸٠ هزار واحد 
مسکونی ظرف چهار سال جز تعهدات تعهداتی است 
که در لرس��تان باید ساخته ش��ود که امروزه ۱٥٠٠ 
واحد آن عملًا در مرکز اس��تان و شهرستان ها شروع 

خواهد شد.
امروز در نشس��تی که با حضور رس��تم قاس��می � 
وزیر راه و شهرس��ازی � برگزار ش��د، مدیرکل بنیاد 
مسکن استان لرستان وعده داد که طرح مقاوم سازی 
واحدهای مسکن روستایی استان تا پایان سال ۱۴٠۶ 
به اتمام برسد. مسعود رضایی، لرستان را از استان های 
پیش��رو در حوزه مقاوم سازی مسکن روستایی عنوان 
کرد و افزود: میانگین مقاوم س��ازی واحدهای مسکن 
روس��تایی درکش��ور ٥٠ درصد بوده  و در استان ۸٠ 

درصد است.  
ثب�ت نام ۹۳ ه�زار نفر در ط�رج نهضت ملی 

مسکن لرستان
روز گذش��ته نیز وزیر راه و شهرس��ازی در جریان 
این س��فر اعلام ک��رد که تاکنون ۹۳ هزار لرس��تانی 
برای بهره مندی از قانون جهش تولید مسکن ثبت نام 
کرده اند. بنابراین گزارش، در قالب س��فرهای استانی 
دولت سیزدهم، سیدابراهیم رئیسی � رئیس جمهور 
� به همراه هیات همراه به اس��تان لرستان سفر کرد. 
رئیسی در بدو ورود به فرودگاه خرم آباد گفت: محور 
برنامه ما در لرس��تان این است که موانع و مشکلات 
آن را بررس��ی کنیم و آنچه که می ش��ود در اس��تان 
تصمیم گی��ری و آنچ��ه هم که لازم اس��ت در تهران 
پیگیری ش��ود تا بتوانیم از رنج بیکاری و بی ش��غلی 
لرس��تان بکاهیم و ظرفیت هایی که در آن وجود دارد 

به کار گرفته و احیا شود.

وزی�ر صمت گفت: نقدینگی، تمل�ک بانک، فروش محصولات و 
بازاریابی مهم ترین چالش حوزه اقتصاد است.

س��یدرضا فاطمی امین در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه دیدارها و 
جلساتی با افراد صنعتگران و کشاورزان و مدیران واحدهای صنعتی برای 
احصای مشکلات برگزار ش��د، اظهار کرد: در حوزه اقتصادی در لرستان 
چالش های��ی وجود دارد که مهم تری��ن آن نقدینگی، تملک بانک، فروش 

محصولات و بازاریابی است.
وی با اش��اره به اینکه مس��ائل و مش��کلات وزارتخان��ه صمت احصا و 
راه حل های آن شناس��ایی ش��ده اس��ت، افزود: تع��داد ۳۰ راه حل برای 

مشکلات صنعتی احصا، قواعد آنان تنظیم، مصوب و اجرایی می شود.
وزیر صمت به وجود ۸۰ هزار واحد صنعتی، ۵ هزار واحد معدنی و چند 
هزار واحد صنفی در کش��ور اش��اره کرد و گفت: مس��ائلی که در لرستان 

شنیده شد با زمان بندی یک ساله و دوساله حل وفصل می شود.
فاطمی امین با اشاره به اینکه تا پایان امسال موارد اولیه و سازوکارهای 
س��رمایه در گردش را حل می کنیم، ادام��ه داد: تأمین مالی زنجیره ای با 

همکاری بانک مرکزی، بانک مسکن بستری مناسب و نویدی به واحدهای 
تولیدی اس��ت چراکه مشکل س��رمایه در گردش را تسهیل می کند. وی 
مس��ئله سرمایه در گردش را از مسائل چالشی و بزرگ دانست و با اشاره 
به اینکه وزارت صمت به سمت حل این مشکل قدم های مؤثری برداشته 
است، افزود: واحد سامان کاشی به لحاظ کارگری و کاهش فروش شرکت 

با مش��کلاتی مواجه ش��ده و در اختیار قوه قضائیه است اما شرکتی این 
واحد را از اداره ورشکس��تگی اجاره کرده و بررسی کارشناسان نشان داد 
که سامان کاشی می تواند احیا شود. وزیر صمت گفت: ۵۰ میلیارد اعتبار 
برای این واحد جز مصوبات سفر آمده است و تا آخر سال شرکت فعال و 
۴۰۰ شغل ایجاد می شود. فاطمی امین با بیان اینکه بروجرد در شهرهای 
رده دو صنعت��ی قرار دارد در خصوص افزای��ش قیمت خودرو گفت: این 
موضوع مصوبه تنظیم بازار بود و با توجه به اینکه قیمت ها تثبیت ش��ده 
و هزینه ه��ا افزایش پیدا کرده بود هر ۶ م��اه یکبار آثار تورمی در قیمت 
خودرو تعدیل می ش��ود. وزیر صمت با اش��اره به اینکه شکاف بین قیمت 
ب��ازار و کارخانه وج��ود دارد و وظیفه ما کمک به تولید و ارتقای کیفیت 
اس��ت، اف��زود: از هفته آینده روزهای دوش��نبه و سه ش��نبه هر هفته از 
ایران خودرو و سایپا فروش خواهیم داشت و تا پایان سال ۱۳۰ هزار واحد 
تحویل و ۱۳۰ هزار پیش فروش می شود. وی با اشاره به اینکه تورم کشور 
بالا ۴۰ درصد اس��ت اما گرانی خودروها ۱۸ درصد بود، خاطرنشان کرد: 

عرضه ۲۶۰ هزار خودرو تا پایان سال بازار را متعادل خواهد کرد.

وزیر صمت:

نقدینگی، تملک بانک، فروش محصولات و بازاریابی مهم ترین چالش حوزه اقتصاد است

رئیس س�ازمان بورس و اوراق بهادار ضمن تشریح فروش اوراق 
در بازار سرمایه، آخرین وضعیت بورسی شدن دو باشگاه استقلال 

و پرسپولیس را تشریح کرد.
مجید عشقی در گفت وگو با ایسنا،  با اشاره به روند ورود سرخابی ها به 
بورس اظهار کرد: آخرین صورت های مالی حسابرس��ی شده سرخابی ها، 
مدارک و مستندات نزد سازمان بورس در حال بررسی است و در صورت 
وجود ابهام در صورت های مالی منوط به رفع ابهام و اقدامات لازم از طرف 

باشگاه های مزبور است.
وی با تاکید بر اینکه ش��فافیت یک��ی از مهم ترین فاکتورهای ثبت نزد 
س��ازمان بورس اس��ت، گفت: همچنین برنامه های آتی دو باشگاه باید به 
طور کامل قابل افش��ا باش��د که بعد از انجام مراحل اداری قابل ثبت نزد 
سازمان بوده و سپس جهت پذیرش در بازارهای بورس و فرابورس بررسی 

می شوند.

جزئیات فروش اوراق
رئیس س��ازمان بورس و اوراق بهادار در ادامه در پاس��خ به این سئوال 
که چرا انتشار اوراق هجمه های زیادی را در پی داشته است، توضیح داد: 

واقعیت این اس��ت که اوراقی که توسط دولت فروخته شده، تماماً صرف 
بازپرداخت اوراق دولت قبل ش��ده است. به طور میانگین ماهیانه حدودا 

۱۰ هزار میلیارد تومان از اوراق دولت قبل بازپرداخت شده است.  
عش��قی تاکید کرد: ضمن اینکه مکرر مش��اهده شده که عملیات بازار 
باز با فروش اوراق اش��تباه گرفته می شود در صورتی که عملیات بازار باز 
فرآیندی معمول است که توسط بانک مرکزی انجام می شود و به بورس 

ارتباطی ندارد.
وی با بیان اینکه علاوه بر سازمان بورس، در دولت سیزدهم نیز عزم و 
اراده جدی در راس��تای حمایت از تولید و سودآوری شرکت های سهامی  
وجود دارد، گفت: زیرا دولت هم می داند که رونق بازار سرمایه دو اثر جدی 
را به دنبال خواهد داش��ت؛ نخست می تواند بخش عمده ای از دارایی های 
دولت را محافظت کند و ثانیاً سبب افزایش سرمایه سهامداران حاضر در 

این بازار می شود.

توضیح عشقی در مورد فروش اوراق و بورسی شدن سرخابی ها

نهضت ملی مسکن یک طرح جهانی است
قاسمی:

وزیر ارتباطات وظایف کلیدی سازمان تنظیم مقررات را تشریح کرد؛

توسعه عادلانه دسترسی همه مردم ایران به خدمات
 زمان عرضه اولیه بزرگترین هلدینگ سیمانی کشور 

مشخص شد
وزی�ر ارتباطات و فن�اوری اطلاعات تاکید کرد: توس�عه 
عادلانه دسترس�ی همه مردم ایران به خدمات پرسرعت و 
با کیفیت ثابت و س�یار توام با تحریک تقاضا برای خدمات 
دیجیتال بوم�ی در کنار حمایت از طی�ف متنوع صاحبان 
کس�ب وکارها، تنظیم گری در این زیست بوم را به یکی از 

دشوارترین وظایف حاکمیتی بدل کرده است.
به گ��زارش ایرن��ا از وزارت ارتباطات، »عیس��ی زارع پور« وزیر 
ارتباطات و فناوری اطلاعات به مناس��بت سالروز تاسیس سازمان 
تنظیم مق��ررات و ارتباطات رادیویی، برنامه ری��زی برای افزایش 
جذابیت س��رمایه گذاری در زیرس��اخت های نوین به ویژه مبتنی بر فیبرنوری و نس��ل های نوین ش��بکه های 
ارتباطات س��یار را از جمله وظایف کلیدی س��ازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی در سال های پیش رو 
عنوان کرد. وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با صدور پیامی گفت: س��الروز تاس��یس سازمان تنظیم مقررات 
و ارتباطات رادیویی، فرصتی برای قدردانی از همکاران ارزش��مند و پرتلاش��م در یکی از مهمترین حلقه های 
سیاستگذاری، برنامه ریزی و تنظیم گری در زیست بوم پویای فناوری اطلاعات و ارتباطات است. وی افزود: 
در طول نزدیک به دو دهه، پیشرفت زیرساخت های ارتباطی، فناوری های نوین و توسعه شکل تازه از کسب و 
کار و نیازها و انتظارات کاربران، سطح پیچیده ای از تنظیم گری را پدید آورده است. همه گیری بیماری کرونا 
در ۲س��ال اخیر، اهمیت توس��عه زیرساخت های پهن باند را بیش از پیش آشکار کرده است. چنانکه در کنار 
بخش بهداش��ت و درمان، هیچ زیرساختی به اندازه زیرس��اخت های ارتباطی، در این سال ها حایز حساسیت 
و توجه نزد مردم و سیاس��تگذاران نبوده است. وزیر ارتباطات تاکید کرد: توسعه عادلانه دسترسی همه مردم 
عزیز ایران در اقصی نقاط کش��ور به خدمات پرس��رعت و با کیفیت ثابت و س��یار توام با تحریک تقاضا برای 
خدمات دیجیتال بومی در کنار حمایت از طیف متنوع صاحبان کسب و کارها اعم از سرمایه گذاران کلان یا 
کارآفرینان  نوپا به دلیل شتاب تحولات و فراگیری دامنه خدمات، تنظیم گری در این زیست بوم را به یکی از 
دشوارترین وظایف حاکمیتی بدل کرده است. زارع پور خاطرنشان ساخت: مطالعات کارشناسی مداوم در مورد 
چالش های فراگیری چون نظام تعرفه گذاری اینترنت، برنامه ریزی برای افزایش جذابیت سرمایه گذاری در 
زیرساخت های نوین به ویژه مبتنی بر فیبرنوری و نسل های نوین شبکه های ارتباطات سیار در کنار تقویت 
رقابت در تمامی لایه های شبکه ملی اطلاعات، مشارکت در توسعه زیست بوم خدمات دیجیتال و تنظیم گری 
در حوزه فناوری اطلاعات، تعامل بهینه با رگولاتورهای موجود در بخش های دیگر حاکمیت، بهبود روش های 
پایش خدمات ارایه ش��ده به تمامی کاربران و نزدیک ش��دن نتایج پایش به میزان ارزیابی کاربران از وضعیت 
این خدمات )QoE(، همچنین نوآوری در ابزارها و فناوری های تنظیم گری و افزایش ضمانت اجرایی اعمال 

مقررات از جمله وظایف کلیدی سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی در سال های پیش روی است.

یکی از بزرگترین عرضه های بورس�ی توس�ط هلدینگ 
س�یمانی غدیر به روش ح�راج در فراب�ورس ایران انجام 
می شود؛ روش�ی که به گمان فعالان بازارسرمایه می تواند 

راه حلی برای کنترل این معاملات پرطرفدار باشد.
به گزارش ایرنا از س��ازمان ب��ورس و اوراق بهادار،  عرضه های 
اولیه طی یکی دو س��ال اخیر و به دنب��ال افزایش تعداد فعالان 
بازار به یکی از موضوعات مورد توجه بازارس��رمایه تبدیل شده و 
از طرفی دیگر همین موضوع بازار سرمایه را دچار آسیب هایی از 
این محل کرده است. معضلاتی که ناشی از ضعف دانش و آگاهی 

بس��یاری از تازه واردان بورس��ی به موضوع ارزش گذاری اصولی و در کل فقدان دانش کافی در حوزه سرمایه 
گذاری در بورس باز می گردد.

بر این اساس و در راستای ایجاد آرامش بیشتر و تحلیل مداری در سرمایه گذاری، روش »حراج« به میدان 
آمده تا بازار را از هیجانات موجود در عرضه های اولیه و معاملات ثانویه آن بیش از گذشته حفظ کند. 

پیش��تر روش ب��وک بیلدین��گ، تنه��ا راه در عرضه های اولیه به ش��مار می رفت، تا این ک��ه چد ماه پیش 
روش دیگ��ری به نام »روش ترکیبی« با رویکرد تش��ویق مردم به خرید واحدهای س��رمایه گذاری صندوق ها 
و س��رمایه گذاری غیرمستقیم به بازارسرمایه معرفی شد؛ اما اکنون ش��رکت فرابورس ایران در اقدامی جدید 
تصمیم دارد برای نخستین بار از روش »حراج« برای عرضه اولیه یک نماد در بازار دوم فرابورس خود استفاده 

کند.
 نکته مهم عرضه اولیه روز ش��نبه، این اس��ت که انجام آن برای عموم نیست و تنها به سرمایه گذاران واجد 

شرایط، یعنی صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله و صندوق های مشترک اختصاص دارد.
براین اس��اس، نماد »سغدیر« ۱۶۷.۵ میلیون س��هم را برای اولین بار به روش جدید، عرضه اولیه می کند، 
این میزان معادل پنج درصد از کل س��هام س��غدیر است که به روش حراج در بازار دوم فرابورس ایران عرضه 

می شود.
بنابر اطلاعیه شرکت فرابورس، قیمت مبنای هر سهم »سغدیر« یک هزار و ۴۵۰ تومان خواهد بود؛ به این 
ترتیب حداقل ارزش این عرضه اولیه ۲۴۳ میلیارد تومان خواهد بود و هر کد معاملاتی واجد شرایط می تواند 

حداکثر ۱۰ درصد از این عرضه اولیه یعنی ۱۶.۷۵ میلیون سهم خریداری کند.
سهم ۱۲ درصدی »سغدیر« از سیمان کشور

چندی پیش، مدیر عامل وغدیر در معرفی برنامه عرضه شرکت های زیرمجموعه شرکت سرمایه گذاری غدیر 
در بورس با اشاره به درج نماد هلدینگ سیمانی غدیر و عرضه این شرکت، گفته بود این هلدینگ ترکیبی از 

شرکت های سیمانی »وغدیر« بوده و ۱۲ درصد سهم تولید سیمان کشور مربوط به این هلدینگ است.


